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Studenti by měli mít možnost být aspoň jeden semestr v
zahraničí
PRAHA 8. září (ČTK) - Možnost studovat aspoň jeden semestr v zahraničí by měli mít do pěti let všichni
vysokoškoláci, kteří budou mít potřebné předpoklady a zájem. Podle plánů ministerstva školství by takovou
šanci mohla dostat až polovina všech studentů, kterých by mělo v roce 2010 být zhruba 330.000. Zvýšit by se
měl i počet zahraničních studentů na českých školách. Vyplývá to z dlouhodobého záměru vysokého školství,
který dnes novinářům představila ministryně Petra Buzková (ČSSD).
Zatímco v současnosti je na českých univerzitách z více než 270.000 studentů kolem pěti procent zahraničních
posluchačů, do pěti let by jich měl být dvojnásobek. Dlouhodobý záměr počítá také s větším množstvím studijních
programů v cizím jazyce, které řada zahraničních studentů nyní navštěvuje. Mělo by se to týkat zejména programů
magisterských a doktorských. Kvůli tomu se budou muset zlepšit jazykové schopnosti vysokoškolských pedagogů.
I nadále chce ministerstvo podporovat zvyšování počtu studentů. V posledních třech letech jich přibylo vždy zhruba o
deset procent. V roce 2010 by měl mít každý zájemce o vysokoškolské studium, který má ale potřebné předpoklady,
možnost studovat v tříletém bakalářském programu. Zhruba polovina bakalářů by měla podle odhadu ministerstva měla
pokračovat ve studiu v navazujícím magisterském programu. Díky větší strukturaci studia i u technických oborů by měla
stoupnout úspěšnost posluchačů. Školu by mělo úspěšně ukončit 80 až 85 procent mladých lidí, zatímco v současnosti
jich uspějí zhruba dvě třetiny.
Ministerstvo by chtělo v následujících letech zvyšovat veřejné výdaje určené na vysoké školství. Do roku 2008 by chtělo
dosáhnout jednoho procenta hrubého domácího produktu (HDP), letos se pohybuje ve výši 0,82 procenta HDP. Země
by se tak přiblížila obvyklé úrovni v Evropské unii. Rozpočet vysokých škol by se musel zvýšit z 27 miliard korun v roce
2006 asi až na 36 miliard, uvedl náměstek ministryně školství Petr Kolář.
Úřad ve svém záměru počítá i se zvyšováním výdajů na výzkum a vývoj. Do pěti let by i v této oblasti chtělo dosáhnout
jednoho procenta HDP z veřejných prostředků a podniknout kroky, aby se zvýšil podíl peněz ze soukromých zdrojů. V
současnosti jde na vědu zhruba 0,6 procenta HDP.
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